	
	
	



CV

Name: Mohammed Saad Qasim
Affiliation: Mustansiriyah Uni., College of Basic Education, Dep. of English.
Scientific title: Assistant Instructor.
General specialization: English Literature.
Specific specialization: Modern Novel.
Place of Birth: Baghdad, Iraq.
Email: mohammed.saad@uomustansiriyah.edu.iq  
 
Certificates: 
1. M.A. in English Literature from Pune University.
 
Experiences: 
1. Teaching English Literature at Mustansiriyah University since April, 2023 until now. 
2. Teaching English Literature at Al-Esraa University from 1/10/2018- 21/2/2023.
3. Teaching English Literature at Albani College from 1/10/2016- 1/7/2018.
4. English Department Rapporteur at Al-Esraa Uni. College from 1/2/2019 - 1/10/2022.
5. Responsible for the Student Activities Unit at Albani College for the academic year 2017-2018.
6. Supervision and discussion of Fourth Year Research Projects.
7. Membership of the Examination Committee. 
8. Member of the Academic Quality Assurance Committee.
 
Academic Activities:
1. A Research paper entitled (Calvinism in Flannery O’Conner’s A Good Man is Hard to Find)
2. A joint research paper with Prof (PhD) Munthir A. Sabi entitled (C.S. Parnell, a controversial Irish Political Leader: A Portrait by Dorothy Eden in her Novel, Never Call it Loving)
3. A Joint research paper with Asst. Inst. Ruaa A. Mahmood (M.A.) entitled (The Portrait of the Trickster in Ken Kesey’s One Flew Over the Cuckoo’s Nest)
4. A Joint research paper with Asst. Inst. Ruaa A. Mahmood (M.A.) entitled (Hypnosis in Dean Koontz’s False Memory)
5. An Arabic article translated from English in Foreign Culture Quarterly entitled (Emerging Trends in Indian English Theater) 
6. An Arabic article in Tarik Al-Shaab daily entitled (A Brief Reading in The Last Rays of the Day)
7. An Arabic article in Al-Zawra daily entitled (The Academic Novel: Niran and Dark Clouds as a Sample)

Courses, Seminars and Workshops:
1. One day Seminar on Research Methodology at Poona College of Arts, Science & Commerce.
2. One day Workshop on Soft Skills at Poona College of Arts, Science & Commerce.
3. A course on methodology in Iraqia University from 12-26 February, 2017.
4. Delivering a lecture on the dangers of drug addiction and smoking at Albani College in 2017.
5. Participating in the Annual Conference of the College of Arts in November, 2017.
6. Online two weeks course entitled: Introduction to Psychology: The History and Science of Psychology at Monash University.











سيرة ذاتية

الاسم: محمد سعد قاسم  
جهة الانتساب: الجامعة المستنصرية- كلية التربية الاساسية- قسم اللغة الانكليزية.
اللقب العلمي: مدرس مساعد.
التخصص العام: الادب الانكليزي. 
التخصص الدقيق: الرواية الحديثة.
محل الولادة: بغداد- العراق. 
الايميل: mohammed.saad@uomustansiriyah.edu.iq
 
الشهادات: 
ماجستير في الادب الانكليزي من جامعة بونا. 
 
الخبرات: 
1. تدريس الأدب الإنجليزي في الجامعة المستنصرية منذ إبريل ٢٠٢٣ حتى الان.
2. تدريس الأدب الإنجليزي في جامعة الإسراء من ١/١٠/٢٠١٨ - ٢١/٢/٢٠٢٣.
3. تدريس الأدب الإنجليزي في كلية الباني من ١/١٠/٢٠١٦ - ١/٧/٢٠١٨.
4. مقرر قسم اللغة الإنجليزية في كلية الإسراء الجامعة من ١/٢/٢٠١٩ - ١/١٠/٢٠٢٢.
5. مسؤول وحدة النشاطات الطلابية في كلية الباني للعام الدراسي 2017-2018.
6. إشراف ومناقشة بحوث التخرج لطلبة المرحلة الرابعة.
7. عضو في اللجنة الامتحانية.
8. عضو في لجنة ضمان الجودة الاكاديمية.

الأنشطة الأكاديمية: 
1. بحث بعنوان (الكالفينية في قصة فلانري أوكونور "من الصعب العثور على رجل طيب").
2.  بحث مشترك مع الأستاذ (دكتور) منذر عبد الرزاق سبع بعنوان (تشارليس ستيوارت بارنيل، زعيم سياسي أيرلندي مثير للجدل: صورة له في رواية دوروثي إيدن "لا تسميها محبة أبدًا")
3.  بحث مشتركة مع م.م. رؤى علي محمود بعنوان (صورة المخادع في رواية كين كيسي "احدهم طار فوق عش الوقواق")
4. بحث مشتركة مع م.م. رؤى علي محمود بعنوان (التنويم المغناطيسي في رواية دين كونتز "ذاكرة زائفة")
5. مقال عربي مترجم من الإنجليزية في مجلة الثقافة الأجنبية بعنوان (اتجاهات بارزة في المسرح الإنجليزي- الهندي)
6. مقال عربي في جريدة طريق الشعب بعنوان (قراءة موجزة في رواية بقايا نهار)
7. مقال عربي في جريدة الزوراء اليومية بعنوان (الرواية الأكاديمية: نيران وغيوم داكنة كأمثلة)


الدورات والندوات وورش العمل:
1. ندوة ليوم واحد حول منهجيات البحث في كلية بونا للفنون والعلوم والتجارة.
2. ورشة عمل ليوم واحد حول المهارات الشخصية في كلية بونا للفنون والعلوم والتجارة. 
3. دورة طرائق تدريس في الجامعة العراقية من ١٢ إلى ٢٦ فبراير ٢٠١٧. 
4. إلقاء محاضرة حول مخاطر الإدمان على المخدرات والتدخين في كلية الباني في عام ٢٠١٧. 
5. المشاركة في المؤتمر السنوي لكلية الاداب في نوفمبر ٢٠١٧. 
6. دورة عبر الإنترنت لمدة أسبوعين بعنوان: مقدمة في علم النفس: تاريخ علم النفس في جامعة موناش.
	
	
	



